
 

Protokół Nr XXVII/2020 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 29 września 2020 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 14 radnych sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jakuba Kubiec– wyraził zgodę. 
Głosowanie 
13 głosów – za  
1 głos – wstrzymujący się 
Jeden radny nieobecny. 
 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Pan Przewodniczący przedstawił wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad: 

1. Sprawozdanie z nadzoru właścicielskiego Zakład Usług Komunalnych Spółka z o.o. z 
siedzibą w Sędziszowie za 2019 rok. 

2. Sprawozdanie z nadzoru właścicielskiego w Sędziszowskim Przedsiębiorstwie 
Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. z siedzibą w Sędziszowie za 2019 rok 

Pan Przewodniczący 
- zaproponował wprowadzenie sprawozdań jako punkt 12. 
Głosowanie 

1. 14 głosów – za. 
Ad. 3 
Pan Przewodniczący 
- odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętymi 2 poprawkami: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z obrad: sesji z dnia 28.08.2020 r., sesji nadzwyczajnej z dnia 

11.09.2020 r. oraz  sesji nadzwyczajnej z dnia 14.09.2020 r.  
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku Państwa (…). 
7. Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, 
oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy Sędziszów. 

8. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Sędziszów. 

9. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Sędziszów. 

10. Uchwała w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sędziszów 
na 2020-2030.  

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok. 
12. Wolne wnioski i dyskusja. 
13.  Zamknięcie obrad. 

 
 



Głosowanie: 
13 głosów – za. 
 

Ad. 4 - Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Czy państwo radni wnoszą uwagi do protokołów obrad poprzednich sesji? Nie widzę. Kto jest 
za przyjęciem protokołów z obrad poprzednich sesji? Tak, pierwsze to będzie przyjęcie 
protokołu z Sesji 28.08.2020 roku. Za przyjęciem protokołu proszę o podniesienie ręki 
przyciśnięcie przycisku.  

Głosowanie: 14 głosów ZA. 

Teraz z sesji nadzwyczajnej z dnia 11.09.2020 roku, kto jest za przyjęciem proszę o 
podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku. 

Głosowanie: 13 głosów ZA. Jeden się wstrzymał – Pan Piotr Jaros. 

Protokół z sesji nadzwyczajnej z dnia 14.09.2020 r. Kto jest za?  

Głosowanie: 14 głosów ZA. 

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji nadzwyczajnej? Proszę o podniesienie ręki i 
przyciśnięcie przycisku. Ko jest przeciwny? Kto się wstrzymał. Dziękuję bardzo.  

Bardzo proszę Panie Burmistrzu o sprawozdanie z działalności Burmistrza z pracy 
międzysesyjnej. 

Ad. 5  
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z pracy za okres od XXVI sesji Rady. 
 
Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo.  

Czy są pytania do sprawozdania? Bardzo proszę Pani Radna.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Panie Burmistrzu, w swoim sprawozdaniu Pan poinformował nas: została zawarta umowa na 
zadanie "Przebudowa parkingu w rejonie bloku nr 11", proszę o informację, kiedy zostanie 
zakończona inwestycja?  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ja w tej chwili nie potrafię odpowiedzieć, myślę, że w dalszej części sesji. Postaram się tą 
informację udzielić, powiem tak, też zwróciłem osobiście uwagę, że trzeba było to poprawić. 
To ma być tak zrobione, żeby nie zalewało waszego bloku tam poniżej.  

 



Bożena Wójcik (Radna) 

Dlatego Panie Burmistrzu pytam, bo właśnie widzę co tam się dzieje i nikt nie ma kontroli 
nad tym.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ja na dzisiaj nie wiem. Ja wtedy zauważyłem, że tam to nie byłoby dobre wykonanie, bo nie 
rozwiązywałoby głównego problemu. Wiem, że byli pracownicy i w wolnych wnioskach 
odpowiem, poinformują mnie , jaki jest stan tego zadania.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Kolejne pytanie Panie Burmistrzu. Nie wiem czy ta umowa na podcinkę drzew i wycinkę 
zakrzewień na terenie gminy została zakończona? A mianowicie dlatego pytam czy plac 
zabaw na Osiedlu Sady przy bloku numer 3 został wzięty pod uwagę przy tej umowie?  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado jeśli chodzi o to zadanie to był ogłaszany przetarg i tam 
mamy zakrzaczenia metry kwadratowe i godzinę pracy, roboczogodzina pracy zwyżki z 
pracownikiem, z uprzątnięciem i jest to wszystko w trakcie. Myślę, że to jest spokojnie, 
miesiąc, dwa ta praca będzie wykonywana dalej.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Dobrze. Panie Burmistrzu jeszcze jedno pytanie, bo pięknie przedstawił Pan właśnie pracę 
OSiR-u Zakładu Usług Komunalnych, Ośrodka Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Proszę przedstawić jak pracował Miejsko-Gminny Ośrodek Zdrowia w Sędziszowie, bo tu 
został pominięty, może też mają jakieś zasługi, o których nie wiemy.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, ja mogę przedstawiać te informacje o jednostkach 
jakby bezpośrednio podległych naszemu samorządowi. Ośrodek Zdrowia ma pełną 
osobowość prawną i jest finansowany przez Narodowy Fundusz Zdrowia i ja nie czuję się 
upoważniony do przedstawiania. Był zapraszany Pan Kierownik szkoda, że wtedy Pani Radna 
tak szybko opuściła spotkanie, bo można było Panu Kierownikowi na tym spotkaniu bardzo 
takie wnikliwe dokładne pytanie zadawać. Część Radnych została i to co chcieli się 
dowiedzieć. Ja nie chcę zastępować Pana Kierownika.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Panie Burmistrzu, w woli wyjaśnienia, bo rzeczywiście społeczeństwo ogląda, ja oczywiście 
nie opuściłam tego spotkania. Ja byłam w tym dniu na sesji, miałam inne zajęciach, 
otrzymałam informację po sesji. Nie mogłam zostać, nie zostałam. Kolejne pytanie to jeżeli 
Pan nie może w ten sposób ingerować w pracę wewnętrzną Ośrodka proszę powiedzieć jako 
Przewodniczący Komisji Rady Społecznej jak Rada Społeczna pracuje czy było posiedzenie 
czy nie było jeszcze żadnego posiedzenia?  



Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ze względu na Covid dotychczas nie było. Myślę, że przed końcem roku takie posiedzenie 
Rady Społecznej będzie.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę bardzo, Pan Radny Dębicki. 

Radny Rafał Dębicki 

Panie Burmistrzu ja również nawiąże do tej wycinki drzew, chciałem sprecyzować, bo 
wspominałem jakieś 2 miesiące temu o wycince na Skarpie. Pan na pewno pamięta. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Będzie robione. Oni na razie nie podcinają tylko wycinają zakrzaczenia przy tych miejscach, 
gdzie są szczególnie niebezpieczne przy przemieszczaniu się.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Dobrze, to ja przypomnę, że bardzo bym prosił, zrobić raz a porządnie. Na wniosek 
mieszkańców, którzy to przedstawiali, żeby ktoś się skontaktował przed tą wycinką albo ze 
mną albo z mieszkańcami.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

To jest na tym niskim ciągu komunikacyjnym głównie? 

Rafał Dębicki (Radny) 

Pomiędzy blokami. Tam szczególnie chodzi o ten chodnik taki, gdzie tam obok jest siedlisko 
takie nieoficjalne, gdzie się spożywa alkohol. Tam jest lampa i ona jest cała zakrzaczona. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

To jest zaraz za 11? Na pewno będzie wykonane. 

Rafał Dębicki (Radny) 

Dobrze dziękuję.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Bardzo, proszę bardzo, Radny Tabor Witek.  

Wiktor Tabor (Radny) 

Panie Burmistrzu, chciałem takie zadać pytanie. Właściwie tutaj może do Pana Prezesa 
Zakładu Usług Komunalnych, bo co mnie zaskoczyło wymiana pomp głębinowych Osiedle 



Drewniane, Mierzyn, Sosnowiec, to muszą być jakieś przyczyny? Panie Prezesie na Osiedlu 
Drewnianym niedawno była zmieniana na nową. Jaki koszt jest takiej pompy?  

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

Pompa po regeneracji kosztuje w granicach 6-7000 zł. Nowa pompa, która pracuje na Osiedlu 
Drewnianym 15 000 zł. My regenerujemy na dzień dzisiejszy 

Wiktor Tabor (Radny) 

I to była nowa czy po regeneracji? 

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

Mówiłem regenerujemy na dzień dzisiejszy. Nie Kupujemy nowej narazie.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę bardzo, Pan Strzelec. 

Jan Strzelec (Radny) 

Panie Burmistrzu, bo przy drogach powiatowych, nie wycinacie, ta firma nie może, tak? 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Przy drogach nie, bo to nie jest nasze zadanie. Nie będziemy wycinać.  

Jan Strzelec (Radny) 

Panie burmistrzu jak Pan zabezpiecza jako gospodarz gminy Sędziszów? W sobotę brakło 
fazy, zawiało, aby usunąć tą awarię przyjechali o godzinie 23. Dzwonimy do Pana i też nic 
nie dało. No to ja się pytam po co jest w ogóle urząd, policja itd.? Nikt za nic nie odpowiada. 
Po prostu nieudolne państwo. Światła nie, służba zdrowia na telefon przez drzwi, przez okno. 
Do czego to doszło?  

Następna sprawa Pan powiedział, że dużo rzeczy po prostu społecznie zrobiła na basenie. Ja 
się pytam teraz, jakie to pieniądze kosztowały? Wiadomo, jakieś nabyte koszty są, Pan 
powiedział, że zrobili to pół społecznie, ale aby zrobić to społeczne trzeba było materiał. Za 
jakie pieniądze było? Następna sprawa, szkoły budowa szkoły o 18 000 000 Pan do Premiera 
pisze list i tak dalej. W Pawłowicach. Potęga pieniędzy idzie, bo krużganki różne rzeczy 
trzeba to zrobić zgodnie z prawem. Nie wiem czy to po prostu w tych szkołach tyle pieniędzy 
i będziemy budować szkołę, no to się po prostu, ustalmy, albo tak albo nie, bo to w końcu by 
złapiemy 3 sroki za ogon i żadnego nie skończymy. Następna sprawa w Agencji można się po 
prostu zgłosić na dofinansowanie na Korono-wirusa, no ale Korona-wirusa w gminie 
Sędziszów nie ma, tak? Czy jest? 

 

 



Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Jeśli chodzi o awarię prądu, Szanowni Państwo, no my jako gmina, jako samorząd staramy się 
naprawdę robić wszystko w ramach tego, jakie mamy uprawnienia, kompetencje, jakie mamy 
na nas zadania nałożone. Nawet staramy się ponad jeszcze to co jest możliwe. Natomiast 
niektórych rzeczy to my nie jesteśmy w stanie. Po Twoim telefonie do mnie ja próbowałem 
nie wiem ile razy się dodzwonić. Raz, że prawo własności, ale myślę, że tutaj też energetyka, 
zamiast się potem denerwować, że ma tyle awarii przerwy itd. mają też 4 godziny nie jest 
dostarczana energia to jakieś mogą być odszkodowania itd. powinna raz z właścicielami 
dogadać prześwietlić tam, gdzie idą linie energetyczne i byłby święty spokój. Jeśli  chodzi o 
budowę szkoły. Szanowni Państwo, ja poinformowałem, bo tak powiem siedzieliśmy tutaj 
dyskutowaliśmy i na jakie projekty ewentualnie jest szansa, bo ja nie wiem. Będzie dalej 
funkcjonować liceum, będzie potrzebne funkcjonowanie tamtej szkoły. Zobaczymy czy 
przypadkiem, gdyby np. komisja oceniająca stwierdziła, że ten projekt jest bardzo dobry jak 
przyznają pieniądze, no to grzechem byłoby nie wykorzystać tego. O budynku mieszkalnym 
już nie mówię, bo wiecie ile podchodów tylko ciągle na to nie było pieniędzy. Mam nadzieję, 
że tutaj jest to tak istotne w tej chwili brak mieszkań, szczególnie wśród młodych, wśród tych, 
którzy chcą się osiedlać u nas, tutaj pracować. Myślę, że to jest bardzo taki ciekawy projekt. 
Jeśli chodzi o OSiR.W ramach godzin swojej pracy wykonywali, ale jako pracownicy, na 
zdecydowaną większość tych spraw bez brania firm z zewnątrz, bo i tak za godzinę pracy 
trzeba było zapłacić przecież, robili. Natomiast to co mają przydzielone w budżecie na 
remonty.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę bardzo, Pan Andrzej Stępień. 

Radny Andrzej Stępień 

Panie Burmistrzu, ja chciałem zapytać o tą podcinkę drzew. Tutaj Pan powiedział, że 
zakończono prace na ulicy Wodzisławskiej.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

3 krzewy, nie drzewa. 

Andrzej Stępień (Radny) 

A gałęzie? 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Będą podcinane, tylko, że na razie krzewami się zajmują. Będą oczywiście.  

Radny Wiktor Tabor 

Panie Burmistrzu, jeszcze takie pytanko, bo ta zwyżka miała być jakoś nie słychać? 

 



Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Firma ma podpisaną z nami umowę. Na razie wycinają krzewy. Przyjadą potem ze zwyżką. 
To nie tak, że jej nie będzie. To są dla nich pieniądze. Wygrali przetarg. Tylko nie w tym 
momencie.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę bardzo, Radny Chmielarski. 

Radny Jarosław Chmielarski 

Panie Burmistrzu zgłaszałem od roku czasu właśnie na wycięcie tych krzewów, tarnin i 
różnych takich krzaków, które są na drodze gminnej, na działce gminnej w Łowini. Mówiłem 
wielokrotnie, że zasłaniają wyjazd z posesji. Nie wiem czy dobrze zrozumiałem, Pan 
Burmistrz tam wskazał, że to zostało wycięte czy nie? Jak wyjeżdżałem na sesję i nie jest to 
wycięte.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Nie potrafię w tej chwili odpowiedzieć. Musiałbym skonsultować. Nie wiem, Prezesie czy 
może byłeś, wycinane czy nie? 

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

To jest tam w Łowini na wprost hydroforni? Nie, nie. Tam są słupki, tam jest stara siatka i co 
z tym zrobić po prostu? Gdzie to wywieźć? Ja mogę dać koparkę i to powyrywa i co dalej? 

Radny Jarosław Chmielarski 

Myślę, że można wywieźć, wie Pan gdzie. Tam naprzeciw Pana, no już nie będę mówił, na 
koniec tam jak się jedzie na Wojciechowice. Tam, gdzie wywoziliśmy gruzy z zawalonej 
remizy. Myślę, że jak się tam wywiezie, że to przyjmie spokojnie, a sam Pan widzi, jaki tam 
jest wyjazd, że one tam, te ciernie już wzrastają w asfalt prawie. 

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

Nie ma problemu tylko kto tam i powie, że mam tam zawieźć.  

Radny Jarosław Chmielarski 

Myślę, że Pan Burmistrz, bo to jest gminne. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

No to będziemy jeszcze analizować. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Czy są jeszcze pytania? Proszę Radna Wójcik 



Bożena Wójcik (Radna) 

Panie Burmistrzu ze względu na to, że to jak Pan Burmistrz zaznaczył, nie byłam obecna na 
spotkaniu to może Pan Burmistrz mógłby tu krótko przekazać informacje ze spotkania 
Komisji Zdrowia, ładu i Porządku z Panem Kierownikiem Miejskiego Ośrodka Zdrowia w 
Sędziszowie? Może to były jakieś ważne decyzje podejmowane. Społeczeństwo jest chłonne 
po prostu dowiedzieć się cokolwiek to co się dzieje i co będzie się działo w najbliższych 
miesiącach z tego względu, że jest jesień. Za chwileczkę będzie zima, to jest okres grypowy. 
Wiemy, że nie ma szczepionek. Co dalej? Proszę Panie Burmistrzu przekazać te ustalenia w 
tej komisji.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Dobrze, tzn. ja nie robię zarzutu, tylko mówię, że wtedy była możliwość taka. 
Informowaliśmy, że będzie Pan Kierownik. Przyszedł, no ile trzeba było to poświęcił czasu i 
jako najbardziej kompetentna osoba w tym zakresie. Nawet nie wiem pewnie 90% ośrodków 
w Polsce, każdego obywatela do pasji doprowadza, bo teleporady doprowadziły już do tylu 
śmierci choćby na terenie naszej gminy nie boję się tego słowa użyć. W różnych miejscach. 
To taki system w tej chwili, jakby zaleca, żeby tak to funkcjonowało, to jest jedno. 
Prosiliśmy, żeby ta obsługa informacyjna ze strony personelu obsługowego, żeby była, jakby 
taka bardzo serdeczna uprzejma w kierunku pacjenta. Bo to, powiem no niezbyt z tych 
zgłoszeń, które mamy tak do końca dobrze funkcjonuje. Prosiliśmy o takie najprostsze rzeczy, 
które by ułatwiały trochę pacjentom, a szczególnie, żeby chwilę będą też słoty. Jutro ma być 
Pan Kierownik też na takiej naszej rozmowie i możemy na ten temat dyskutować.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Panie Burmistrzu, czy Pan wie, w jaki sposób pacjenci odbierają recepty. Podoba się to Panu? 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Wiem. Na to też zwracaliśmy uwagę. Jeszcze jest jedno na co bardzo prosiliśmy kierownika, 
że my jako samorząd nawet możemy pomóc, oczywiście prawnie na co Nam wolno, aby 
prześwietlenia skupić tylko w Przychodni Rodzinnej w Sędziszowie bez konieczności 
wyjazdu do Jędrzejowa. Też o to bardzo prosiliśmy Pana kierownika, że my jako 
inwestycyjny wydatek pokryjemy. No bo tutaj około 50% są 30% 50% droższe te 
świadczenia poszczególne.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Wszystko jest możliwe tak, ale wróćmy do wydawania tych recept. Czy nie można 
zamontować pleksy, wyciąć okienko godne, a nie przez uchylne okno wkładać ręce. Przez 
uchylne okna rozmawiać. Gdzie my mieszkamy, w którym wieku mieszkamy Panie 
Burmistrzu, zrobić coś w tym kierunku, żeby godnie, choć pacjent mógł dojść i odebrać tą 
receptę.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Będą jutro ponownie o to występował.  



Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę bardzo.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Panie Burmistrze. Z tego co ja się zorientowałem to, co ja wiem to żadna ustawa ani 
rozporządzenie nie nakazuje kierownikom ośrodków, żeby te ośrodki były zamknięte. Oni w 
zasadzie mają pełną autonomię co do decyzji otwarcia bądź zamknięcia tych ośrodków. 
Oczywiście wiem, że nad nimi ciąży jakiś tam związek czegoś tam, już nie pamiętam w tej 
chwili, przychodni czy lekarzy tam zielonogórskich, który w zasadzie określa kierunki 
działania, niemniej jednak my jako samorząd musimy coś, cokolwiek, chociaż jakąś 
inicjatywę wykazać czy coś zrobić sprawczego, żeby ta sytuacja się poprawiła.To może trwać 
jeszcze długo. A my siedzimy bezczynnie, a ludzie cierpią, bardzo bym prosił tylko o 
potwierdzenie czy, reasumując, czy pan kierownik ośrodka jest władny do tego, żeby sam 
podjąć decyzję czy ktoś mu nakazuje. Jeżeli ktoś, to na podstawie takie decyzje, takie 
informacje chcielibyśmy otrzymać.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

To znaczy Szanowni Państwo skoro praktycznie wszystkie ośrodki w Polsce na teleporady, bo 
mają zalecenia stosowania teleporad. Uważam, że ja np. nie podejmę się, żeby w jakiś sposób 
wymuszać zmianę ustalonego sposobu, bo to powinno być ze szczebla centralnego. Musi być 
otwarty itd. bo ktoś, kto finansuje ktoś rozlicza, kontroluje, ale nie my.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Panie Burmistrzu to już rozwiewam Pana wątpliwości. Jak najbardziej Pan nie, My jako Rada 
tak. Mamy takie argumenty,  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ale Rada nie ponosi żadnej odpowiedzialności. 

Rafał Dębicki (Radny) 

Proszę dać mi dokończyć. Możemy na kierowniku nie wymóc, ale dać mu wyraz swojej woli 
poprzez uchwałę np. intencyjną. Dlatego proszę tylko o 2 rzeczy, żeby Pan się zapytał czy to 
jest w jego gestii podjęcie decyzję otwarcia lub zamknięcia tej przychodni czy nie, a jeżeli nie 
to co mu to zabrania, jaki dokument, jaki związek. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Dobrze, zapytam. Natomiast myślę, żeby to było bezprawne nasze działanie jako samorządu, 
gdybyśmy próbowali w formie uchwały wymuszać otwarcie ośrodka w tym stanie prawnym, 
jaki jest. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy odnośnie sprawozdania są jeszcze pytania? 



Jan Strzelec (Radny) 

Był program wieczorem, Janka Pospieszalskiego. Był. I tam było pokazane Panie Burmistrzu 
co wolno właśnie w ośrodkach zdrowia zrobić. Następna sprawa Rada Społeczna, Panie 
Burmistrzu przecież finanse przechodzą przez Nasze ręce dla pracowników ośrodka. No tak 
czy nie? 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Nic nie przechodzi przez Nasze ręce. My mamy prawo się zapoznać, wyznaczyć jakieś 
ogólne, być poinformowani.  

Jan Strzelec (Radny) 

A jeżeli nie to na jakiej podstawie Pan dał 500 tysięcy zł?  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Na inwestycje możemy pieniądze przekazywać. Bieżące funkcjonowanie, utrzymanie prawo 
nam na to nie pozwala. Możemy programy zdrowotne finansować, tak jak teraz program 
szczepień. Jesteśmy na etapie rozpoznawania kolejnych możliwości Wysoka Rado. Nawet 
powiem tak może, wyprzedzająco, nie wiem czy, ale postaramy się, żeby doszło do finału. 
Chcemy taki bardzo, gdzie to też nie będzie jakaś wielka masówka, ale może 50 może 60 70 
osób by było objętych właśnie takimi badaniami i ogólno-kardiologiczymi, jakim jest ekg itd.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu.  

Ad. 6 

Pan Przewodniczący odczytuje projekt uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku Państwa(…) 

Jakub Kubiec (Radny) 

Ja tylko tak chciałbym skorzystać z okazji, żeby wytłumaczyć, dlaczego taką właśnie decyzję 
podjęliśmy czy też podejmiemy w sytuacji, w której jest kilku właścicieli. A tak właśnie jest 
w tym właśnie sporze. Jednym z właścicieli jest gmina, a nie jest jedynym właścicielem. 
Wtedy inna instancja inna instytucja zajmuje się rozwiązywaniem tych sporów. Jeśli apel do 
mieszkańców. Rada ma prawo się wypowiadać i stawać, po którejś ze stron. Oczywiście 
jesteśmy do dyspozycji, ale warto jest zanim może podejmie się takie próby dotyczące 
właśnie jakichś wniosków czy też skarg, sprawdzić jaka po prostu sprawa, jak to wygląda 
prawnie. Dziękuję. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania do tego projektu uchwały. Proszę bardzo.  

 



Piotr Jaros (Radny) 

Wysoka Rado, Panie Burmistrzu mam takie pytanie, bo po prostu tych wniosków, a z tej ulicy 
jest już któryś z kolei zarówno z 1 strony ze strony, gdzie właścicielem są osoby prywatne jak 
i ze strony, gdzie właścicielem jest, gdzie mamy do czynienia z własnością komunalną. 
Naprawdę sytuacja jest bardzo trudna są to bardzo poważne konflikty i teraz czy Pan jako 
organ wykonawczy tej gminy zrobił wszystko w tym kierunku, żeby w jakiś sposób te 
konflikty załagodzić. Czy ja jako Radny mogę od Pana otrzymać dokumenty w postaci 
począwszy, bo rozwiązywanie konfliktu możemy na 3 sposoby podzielić. Negocjacje - czy 
jest taki protokół, że były prowadzone w ogóle z mieszkańcami po drugie, mediacje, kto był 
mediatorem czy były próby w ogóle czegoś takiego? Ewentualnie trzecią formą rozwiązania 
konfliktu to jest arbitraż, czy takie coś w ogóle było przez organ właścicielski, czyli gminę, 
robiony. Bo tu ja bardzo się obawiam, bo naprawdę w pewnym momencie, w którym z tych 
budynków mieszkalnych może dojść do jakiejś tragedii. I zdajmy sobie z tego sprawę, więc tu 
pytanie czekam na odpowiedź Pana Burmistrza. Dziękuję.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado, Panie Radny. Rzeczywiście. Konflikty, które, bo to nie 
tylko jest sami wiemy, nie tylko jest ten przypadek. Tylko w innych miejscach również. Są, 
nie wiem jak to słowami nazwać, na takim, znalazły się takim miejscu, skonfliktowania stron 
nie dogadania się, że ja nie wiem czy to jest możliwe. O wszystkim decydują zgodnie z 
ustawą, decydują uchwały zebrań wspólnoty. Ja nie wiem być może nawet jak do nas 
rozmawiają, że z pewnymi rzeczami jednak idą na jakieś ustępstwa itd. to z tego co potem do 
mnie dociera to na co dzień jest trochę inaczej. Może Pani Mecenas właśnie jeszcze pomoże, 
też uczestniczy od kilku lat w tym.  

Ewa Dąbrowska (Radca Prawny) 

Szanowni Państwo postępowanie arbitrażowe mediacyjne. Ja sama jestem mediatorem 
sądowym, więc jestem wielkim zwolennikiem mediacji, ale to nie jest tak że w mediacjach 
może brać udział uczestnik. My nie jesteśmy uczestnikiem, stroną sporu, My jesteśmy 
uczestnikiem, bo my nie jesteśmy stroną zwaśnioną, my jako gmina, więc mediacjom mogą 
się poddać tylko, tylko i wyłącznie uczestnicy czynni czyli strony sporu, więc my też nie 
musimy i nie możemy skłaniać strony do skierowania sprawy na mediację. Mediacje są 
mediacjami odpłatnymi, tak samo arbitraż jest to umowa o poddanie sprawy pod Sąd 
Arbitrażowy. W związku z tym my w gminie nie możemy takich postępowań prowadzić. Nie 
jesteśmy do tego władni my ze swojej strony jak mamy te zwaśnione rodziny od wielu lat to 
prowadzimy negocjacje z nimi negocjacje formalne. Nie są to one sformalizowane, ale 
przecież sama widzę pielgrzymki jednej i drugiej strony do Pana Burmistrza i w jakiś sposób 
staram się te konflikty między stronami załagodzić, ale niestety nie jest to łatwe, a te 
propozycje, które tutaj padły mediacje arbitraż niestety nie mogą wchodzić w naszym 
przypadku w grę.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ja tutaj jeszcze dopowiem Panie Radny. My idziemy niekiedy wyobrażając sobie, że pójście 
na jakiś kompromis, zrobienie czegoś w kierunku właśnie i to w różnych miejscach, tych 
mieszkańców, którzy tam mieszkają to w jakiś sposób załagodzić. A tu się, a tu ja nie chcę 
podawać przykładów dokładnie, poszliśmy na rękę itd. będzie dobrze wszystko fajnie, a 



okazuje się, że nasze w dobrej wierze czynności wręcz wywołują efekt stosunku do nas nawet 
między stronami odwrotny. Jak my na coś się zgodzimy na co wcale nie musieliśmy się 
godzić, nie a potem ludzie bezwzględnie wykorzystują. także trudny temat Panie Radny 
naprawdę. Nie wiem.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze do projektu uchwały są pytania? 

Piotr Jaros (Radny) 

Może się ustosunkuje, po prostu przeraża mnie tutaj bezsilność organu, że tak powiem 
właścicielskiego gminy. Pani Bożena tutaj mówiła odnośnie funkcjonowania ośrodka 
zdrowia. Pan Burmistrz mówi, że nic nie możemy. Pan radny Rafał Dębicki zaproponował 
jakąś uchwałę, która by w jakiś sposób no była zgodna z prawem, a takie coś można zrobić i 
spowodowała, żeby jednak ten sposób pracy tam uległ jakieś chociaż nieznacznej zmianie. 
Tutaj tak samo tylko słyszę taką odpowiedź, że zwróciliśmy się z apelem do mieszkańców, do 
wspólnoty, do jednej strony, do drugiej strony. No, no nie wiem czy to jest tylko tyle co 
możemy. Dziękuję. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo.  

Głosowanie: 10 głosów ZA, 4- wstrzymane, 1- nieobecny. 

Ad. 7 

Pan Przewodniczący przedstawia projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości 
nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy Sędziszów.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Znaczy, chcę stwierdzić, że nie 
była tak może bardzo wnikliwie do końca ta uchwała przepracowana, nie spoglądaliśmy na 
nią tak z różnych stron, nie było komisji przed tą sesją akurat, gdzie zawsze wiele rzeczy jest 
dyskutowanych. I tak moja jakby autopoprawka do tej uchwały to ja bym prosił, żeby, jako 
propozycja jest do dalszych rozważań to jest nie 25 zł za m³ tylko 20 zł za 1 m³, dlaczego 
takie tutaj, bo jest myśmy, no w urzędzie z Zakładem Usług Komunalnych ze 
współpracownikami dyskutowaliśmy na ten temat. I tak. Na dzisiaj żeby Nasz Zakład Usług 
Komunalnych po samych tylko kosztach mógł wykonywać tą usługę, żeby nie przynosiło 
strat, żeby nie trzeba było do tego dokładać. To ta kwota wynosi ponad 18 zł na dziś to już do 
tej pory. To jest jedno. Oczywiście ja przypominam, że od 8 lat ta stawka nie była w ogóle 
dotykana to było na takim na takim poziomie. Nie wiem, z tego co też do nas docierają 
informacje. Ci którzy, jakby te podmioty, które realizują oprócz ZUK-u na terenie naszej 
gminy te usługi no mają, żeby im się te koszty zwracały jakimś niewielkim zyskiem to za 
1 m³ t stawka oscyluje, mimo, że w uchwale było mniej nawet 20 zł. Na dzień dzisiejszy. 
Dlatego jak nie wiem na jak długo to uda się, bo przecież musi Zakład Usług Komunalnych 



przeliczać koszty za chwile z tytułu funkcjonowania nowej oczyszczalni, która no te koszty 
powiem, żeby wyniki były zadowalające te koszty są dużo wyższe niż przy starej 
oczyszczalni, a będzie musiał od nowa przeliczać to jest jedno. Te 20 zł to by było takie 
urealnienie na dzisiaj, ile te koszty wyniosą za transport w obydwie strony za oczyszczenie 
ścieków na oczyszczalni, bo tak jak my tutaj Wysoka Rado, Panie Przewodniczący 
dyskutowali, że zrobienie jakichś innych ruchów i ewentualnie egzekwowanie od tych 3 
podmiotów, które funkcjonują na terenie naszej gminy może doprowadzić do tego, że jak ktoś 
i no coś będzie dla niego nieopłacalne to powinien się wycofać. Przedsiębiorca prywatny nie 
będzie realizował danej usługi danego zadania poniżej kosztów i wtedy nie jesteśmy w stanie 
z Zakładem Usług Komunalnych obsłużyć naszej gminy nie jesteśmy w żadnym przypadku w 
stanie. Stan techniczny samochodu, który jest asenizacyjnego - wiemy. Ja dlatego prosiłem 
wszystkie sołectwa, żeby tak móc na szybko, bo to będzie tańsze rozwiązanie po te chociaż 
5000 różnie różnie to było będziemy tam dziękować, ale może nie w tym momencie 
wszystkie zebrania zakończą. Ale to i tak przy tej awaryjności tego starego samochodu 
asenizacyjnego, który jest prawdopodobnie będzie pewnie do wycofania, bo nim się za długo 
jeździć nie da. Szamba ludziom nie wyciągane zostaną w domach. Także ja bardzo, i tutaj nie 
ma wyjścia i czy tutaj nam się to będzie podobać czy nie, my sobie możemy różne polityki 
uprawiać, ale my nie będziemy zrealizować, bo nie będziemy w stanie. Zrealizujemy jakąś 
część, 1/3 tych potrzeb, które mamy jak nam nikt nie będzie chciał wejść.Wysoka Rado, żeby 
te 20 zł na dzisiaj przyjąć, żeby ta usługa opróżniania szamb mogła normalnie być 
wykonywana, żebyśmy za to jako samorząd nie ponosili odpowiedzialności, że nikt nie 
będzie miał, nikt nie będzie chciał jeździć wyciągać sam tą usługę wykonywać także to jest 
autopoprawka do 20 zł na metr sześcienny. Dziękuję.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Są pytania? Proszę bardzo, Pan Tabor. 

Wiktor Tabor (Radny) 

Ja będę miał pytanie do Pana prezesa, jaka jest cena z rzutu ścieków na oczyszczalni tak dla 
ZUK-u jest jednakowa i prywatnych odbiorców? Czy jest zróżnicowana, jaka jest wysokość?  

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

Koszty oczyszczania ścieków są jednakowe, bo nie ma 2 taryf. Jest 1 taryfa i prywatny 
przedsiębiorca jak przyjeżdża, zrzuca beczkę i płaci. Za beczkę w przeliczeniu 7,74 zł brutto 
za metr sześcienny. Razy 10 metrów to płaci 71 zł.  

Radny Wiktor Tabor 

I to samo dotyczy Zakładu Usług tak samo, jakby pokrywał te same koszty?  

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

No tak jak powiedziałem, nie ma innej. Ja może jeszcze dopowiem, o tej propozycji 20 zł 
skąd się to wzięło. Ja wystąpiłem do Burmistrza. Przedstawiłem kalkulacje na wywóz beczki 
asenizacyjnej z najdalszych odległości, bo ja mam no tak teoretycznie podzielone na 3 trasy 
gminę i pierwszej druga strefa mieści się w tych kwotach pewne nie bierzemy za najbliższą 
odległość ulice Sędziszowa i ulice w Sędziszowie, które nie mają jeszcze kanalizacji 120 zł 



tylko, czyli 12 zł za metr sześcienny wychodzi w przeliczeniu na całą beczkę. W tej strefie 
pośredniej 140 zł czyli 14 zł czyli też się mieścimy w tej kwocie, która obowiązuje do 
dzisiejszej sesji mam nadzieje, bo to jest 15,66 złotego za metr sześćcienny na dzień 
dzisiejszy. Ale jak zrobiłem kalkulację na dzień dzisiejszy, ponieważ to jest od 2013 roku ta 
stawkę wtedy cena paliwa i godzina pracy kierowcy byli całkiem inne. To było wszystko 
dobrze, ale na dzień dzisiejszy i okazuje się, że przynajmniej te 18 zł za metr sześcienny 
pokryłoby moje koszty związane z wywozem szamba z najdalszych odległości z tej 3 strefy. I 
taką kalkulację przedstawiłem do uzasadnienia tej uchwały. Czyli ja na dzień dzisiejszy, jeżeli 
państwo byście uchwalili tą uchwałą na 20 zł to będę brał z najdalszego punktu 180 zł tylko. 
Z tego co wiem to prywatne firmy podobno 200 zł biorą. Nie stosują się do uchwały. Ja nie 
mogę się nie stosować, bo muszę się stosować do uchwały, bo jestem zakładem gminnym, a 
więc z najdalszego punktu pobieram 156 zł. Czyli teoretycznie mogę powiedzieć, że 
dokładam do każdego kursu 24 zł. Dlatego bardzo proszę na dzień dzisiejszy żeby te 20 zł 
wprowadzić to będzie jakaś rezerwa, bo nie wiem ile wejdzie od, bo taryfa obowiązuje do 
końca maja. Od Pierwszego czerwca będzie zmiana taryfy. I na dzień dzisiejszy nie 
odpowiem ile będzie wynosić metr sześcienny oczyszczania ścieków na oczyszczalni.  

Radny Wiktor Tabor 

I czyli teraz takie konkretne już pytanie. Pierwsza strefa, jaka będzie opłata za beczkę druga 
strefa i trzecia strefa?  

Wiesław Jarzyński (Prezes ZUK Sędziszów) 

Mówiłem 120, 140, a trzecia 180.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo, proszę bardzo, pan Rafał Dębicki. 

Rafał Dębicki (Radny) 

Panie Burmistrzu ja mam tutaj kilka pytań odnośnie tej uchwały. Pierwsza to taka techniczna. 
Czy po uchwaleniu tej uchwały będzie nadal obowiązywać uchwała nr XI/87 z 16 lipca 2019, 
gdzie są stawki za pojemniki w innej wysokości. Bo moje pytanie jest podyktowane tym, że 
jak najbardziej odnośnie pkt 1, gdzie ustalamy cenę za zbiorniki za szambiarkę tutaj co pan 
prezes powiedział 20 zł. Jak najbardziej wtedy traci moc uchwała 31, która określa mniejszą 
stawkę wtedy w wysokości 14,50+VAT. Natomiast odnośnie pkt 2 co jest z uchwałą, która 
określa stare ceny. I to jest uchwała z 16 lipca 2019, bo tutaj w żadnym nie ma nie 
dopatrzyłem się, żeby ta uchwała utraciła moc.  

Wydaje się, że brakuje punktu, bo ja tu mam, żeby Pan nie szukał Panie Burmistrzu. Podać 
Panu tą uchwałę? 

Tam są stare stawki za te pojemniki.  

Ja wiem Panie Burmistrzu przepraszam znowu tylko, żebyśmy po prostu nie przeciągali. Ja 
wiem, że rozeznanie pan prowadził tylko mi chodzi o to, że stawki za ten pojemnik, bo 
ustawa, która weszła teraz w tym roku bodajże w 2020 tak. Tam w tym art. 6 dosyć 
precyzyjnie określa co Rada Gminy powinna zrobić. I te stawki faktycznie możemy, możemy 



te stawki górne ustalić .Natomiast cały czas po prostu tamta ustawa, którą podjęliśmy w 2019 
roku obowiązuje. Teraz jak się mają te stawki, które obowiązywały do dzisiaj obowiązują, a 
te, które ustalamy.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Zaraz przyjdzie pracownik merytoryczny.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Według mnie po prostu powinien być następny punkt, albo w tym samym punkcie traci też 
również moc tamta uchwaa. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Trzeba wpisać, że traci moc uchwała nr XI/87/2019 z 11 lipca 2019 roku.  

Piotr Jaros (Radny) 

Ale Panie Burmistrzu. Pan Przewodniczący przepraszam, jeżeli można, bo też mam przed 
sobą tą uchwałę, którą tutaj Pan Burmistrz proponuje, aby ją uchylić i § 1 mówi tutaj to, o 
czym żeśmy przed chwilą rozmawiali. Natomiast ani § 2 ani §3 ani § 4 nie odnosi się w ogóle 
do zakresu odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych i o opłaty za pojemniki z 
takiej czy w takiej wysokości to żeby była jasność.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Panie Burmistrzu to ja kolejne pytania może. Jak tam będą ci państwo procedować czy ten 
punkt powinien być i to co Pan Piotr przed chwilą powiedział, to to jest jakby, wynika z tego 
zaniechania tutaj tego punktu, że musi tracić moc uchwała to mam następne pytanie. Rada 
Miejska określając górne stawki opłat oparła się na danych pozyskanych od przedsiębiorców. 
W moim rozumieniu to te dane to już jest ta kalkulacja, którą tutaj dostaliśmy, stronę później. 
No i tutaj przyznam się szczerze, ja nie chcę być jakiś złośliwy, ale staram się skrupulatnie po 
prostu podchodzić do sprawy głosowania nad uchwałami. Ja się Państwu przyznam, że 
czytając tę kalkulację to ja nie chcę się zaliczać do tej grupy radnych, którzy za chwilę 
podniosą rękę biorąc tą kalkulację pod uwagę, bo w punkcie pierwszym w zakresie odbioru 
nieczystości ciekłych pozyskano informacje od 3 firm, które pobierają odpowiednio 180 zł za 
beczkę, 180,156. Rozumiem, że wszyscy przedsiębiorcy mają jednakowy rozmiar beczek. Bo 
tak są beczki szóstki czwórki dziesiątki. Wszyscy pobierają 180 zł brutto bez względu na 
rozmiar beczki. Tak wynika z tych informacji Szanowni Państwo. Mało tego. Firma 
zawnioskowała do Pana o to, żeby była kwota minimum 20 zł, tu było 25, bardzo fajnie, że 
Pan to zmienił, zauważył Pan to, że w zasadzie no skoro wnioskują o 20 to tak należałoby 
zrobić, niemniej jednak w drugim punkcie domniemam, że no nie te same firmy, ale być 
może te same, bo też tych firm nie wiemy tak naprawdę, kto wnioskował do Pana i gdzie te 
zapytania w jakiej formie zostały wysłane. Mówią, że pojemniki 120 l to w tej chwili cena 35 
do 45 zł. Natomiast Pan tutaj proponuje 60 zł. No to proponowali przedsiębiorcy 20 i 
przychyliliśmy się do tej 20 zł za metr sześcienny, mimo że beczki wszyscy mają takie same. 
Rada, jeżeli ma się oprzeć na takich danych to przykro mi, ale nie. Dalej biorąc pod uwagę te 
nieścisłości w pkt 1 tutaj już podsumowującym biorąc pod uwagę powyższe czynniki Pan 
określa, że 60 zł to jest wzrost do poprzedniego, do poprzedniej ceny o 38,89%. No jeżeli ten, 



kto pisał 32 zł a 60 to dla niego jest 30, według mnie to 90% wzrostu ceny.  W uchwale starej 
jest 32 zł, no w tej chwili dajemy 60 zł, Panie Burmistrzu, określamy. To nie jest 38% tylko 
90. Tam to jest coma 8 i dalej jest analogicznie to samo. 80 przepraszam 60 zł dajemy na 
100 zł. Ja wiem, ja pamiętam cały czas o tym, że to są maksymalne stawki, bo w starej 
uchwale były stawki określone w złotych i koniec. Natomiast wiem, że to są maksymalne 
stawki i to budzi kolejną wątpliwość, bo ideą tak jak pan tutaj napisał. Faktycznie jest to, że 
istotą górnej takich jest to, że ma służyć ochronie nabywcy usługi. A kim jest nabywca 
usługi? No człowiek, ten mieszkaniec gminy de facto, tak? Więc ma służyć ochronie nabywcy 
usługi, a co my w tej chwili robimy? Dajemy górną stawkę, czyli dajemy wolną rękę 
praktycznie, że w tej chwili jest załóżmy 32 zł czyli przedsiębiorca może rąbnąć 60 i koniec. I 
legalnie. Tu jeszcze są małe kwoty Szanowni Państwo, ale jak się wczytacie dalej przy 
odpadach nieselektywnych to z 370 walimy grubo od razu na 580. No to są zatrważające, ja 
już nie chcę mówić to też jest około 100% podniesiona kwota maksymalna. A wiadomo, że 
przedsiębiorcy będą starali się to wykorzystać, bo no nie oszukujmy się, każdy przedsiębiorca 
prowadzi przedsiębiorstwo po to, żeby czerpać z tego zyski, więc skoro my damy mu taką 
możliwość, żeby takie stawki Nam tutaj walnął mieszkańcom to prędzej czy później z tego 
skorzysta, no bo dlaczego nie. Poza tym Panie Burmistrzu, no też w tym drugim punkcie 
firma poinformowała, iż w związku z planowanym i tak dalej, proporcjonalnie, że będzie 
wzrost. No ile? Jakie my tu dane dostaliśmy? Nie podane ile będzie proporcjonalny wzrost. 
Jeżeli proporcjonalny to proporcjonalny do czego? Nie ma tych danych w ogóle. Przypomnę 
tylko Panie Burmistrzu, bo jak patrzę na to wszystko, to ja jestem daleki od jakiś tam teorii 
spiskowych i złych rzeczy, które mogłyby się tu dziać, ale w mojej ocenie to. Owszem, ta 
ustawa określa, to, że my możemy zaznaczyć, w sumie my nie możemy tylko musimy 
zaproponować górne stawki, ale one w mojej ocenie są dużo za wysokie jak na dzisiejsze 
standardy życia i poziom naszego tutaj pieniędzy, którzy mają mieszkańcy. Podnoszenie 
praktycznie możliwość dania przedsiębiorcom podniesienia stawek 100% to jest bardzo dużo. 
A po drugie to jeszcze raz podkreślić, że nie chcę tutaj żadnych teorii spiskowych 
uskuteczniać, ale sam Pan dobrze wie, bo jest Pan członkiem Związku Samorządów Polskich. 
Związek Samorządów złożył zawiadomienie do Urzędu Ochrony i Konkurencji o tym, że jest 
prawdopodobieństwo tego, że przedsiębiorcy zajmujący się ogólnie tematyką śmieciową, 
zawierają tzw. zmowę cenową, dyktują ceny wyższe niż być powinny, bo mają 
uprzywilejowaną pozycję na rynku, jest ich niewiele w zasadzie tak jak my spotykamy się tu 
problemem śmieciowym w zasadzie mamy związane ręce. No sam Pan dobrze o tym wie, bo 
nie mamy tutaj za wielu przedsiębiorców, którzy mogliby konkurować w sposób normalny, a 
taką uchwałą dającą podwyżki możliwość podniesienia cen o 100% my tylko jeszcze 
dolewamy oliwy do ognia i umożliwiamy takową, jeżeli takowa istnieje zmowę cenową 
także, no pomimo tego, że brakuje tutaj tego punktu, który powinien być, że traci moc ta 
uchwała to w takiej formie uważam, że nie powinniśmy przegłosować uchwały i powinniśmy 
się grubo nad nią zastanowić, podyskutować, żeby te ceny nie pogrążyły przede wszystkim 
nas i mieszkańców, dziękuję.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni zebrani bardzo proszę, abyście teraz dali 
możliwość, jakby odniesienia się do tego i powiem szczerze tak już też odbiegając, jaką 
wartością są komisje wspólne jeśli się spotkają, my wtedy mamy możliwość przygotowania 
itd. takie dyskusje nie , oczywiście na sesji mogą mieć miejsce, ale myśmy powinni właśnie 
merytorycznie co dlaczego, bo tak to wydaje się coś wielkiego, sensacyjnie, a ja bym prosił 
moich pracowników merytorycznych, bo sam powiem szczerze, jakoś nie uczestniczyłem 
przy przygotowaniu, za co przepraszam, bo ja za to odpowiadam. 



Edyta Górska (Pracownik merytoryczny) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni zebrani chciałam 
wyjaśnić, że uchwała, która będzie podejmowana w sprawie górnych stawek ona nie dotyczy 
stawek za pojemnik dla mieszkańców, dla przedsiębiorców i jest to górna stawka dotycząca 
tak jakby osób, które nie są zobowiązane do ponoszenia opłaty na rzecz gminy, a które 
produkują odpady. Tak, więc to nie prowadzi do uchylenia uchwały naszej, która podaje 
wysokość stawek za pojemnik dla przedsiębiorców, bo przedsiębiorcy ponoszą opłaty oni 
wpłacają na korzyść gminy, a to dotyczy umów cywilnoprawnych. Przedsiębiorcy, którzy 
podpisują, którzy wystąpią z naszego systemu. Tak i sobie nie będą chcieli być w systemie 
gminnym i przejdą sobie na umowy cywilnoprawne z firmami, które posiadają wpis do 
rejestru działalności regulowanej na terenie naszej gminy.  

Rafał Dębicki (Radny) 

No tak dokładnie określa paragrafu na początek § 2 i tutaj pkt 2 w tym paragrafie. 

Edyta Górska (Pracownik merytoryczny) 

Ale nie spowoduje to podniesienia stawek za pojemnik na terenie nieruchomości 
niezamieszkałych.  

Rafał Dębicki (Radny) 

W stosunku do tego co proponują co jest napisane w uzasadnieniu. Co zaproponowali 
przedsiębiorcy. Poza tym, kto proszę powiedzieć, kto buduje napisane wyraźnie, że firma 
wnioskowała, więc chcę zobaczyć wniosek tej firmy, która wnioskowała o taką cenę. W jaki 
sposób firma wnioskowała o tą cenę. 

Bardzo przepraszam naprawdę daleki jestem do tego, żeby tu jakoś utrudniać podjęcie tej 
uchwały albo inne, tylko zależy mi na tym, żebyśmy to zrobili rzetelnie i dobrze i żeby po 
prostu, żeby to nikt nie miał wątpliwości. A ja na przykład takie wątpliwości mam i tyle. To 
nie było pytanie takie, żeby kogoś w jakikolwiek sposób pogrążyć. Absolutnie. Tylko skoro 
jest napisane, że firma zawnioskowała chciałbym go zobaczyć, jeżeli nie to po prostu tak jak 
mówię przedyskutujemy jeszcze raz uchwałę porządnie. Zawrzyjmy też zapisy dowiedzmy 
się, kto wnioskował, jakie są koszty tak jak to zrobił np. pan prezes tutaj wyjaśniając, jeżeli 
chodzi o metr sześcienny ścieków. Myślę, że wtedy nikt nie ma wątpliwości.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ja mam taką propozycję. Zdejmijmy to, 
przedyskutujemy na komisjach czy osobno czy wspólnych jak będzie. Zostawmy tylko § 1 i 
to będzie wtedy § 2, że traci moc uchwała z 2013 roku, a do przepracowania, bo to wzbudza 
no myślę, że potrzebne niepotrzebne emocje, ale wyjaśnimy wszystko dokładnie. Ja też 
zobowiążę wydział, żeby z takim dokładnym wyjaśnieniem. No na razie, bardzo proszę o 
wykreślenie całego § 2, a paragraf § 3 byłby paragrafem wtedy 2 i pochodnym. 

 

 



Radny Jarosław Chmielarski 

Szanowni Państwo, nie dalej jak 2 tygodnie temu w sąsiedniej naszej gminie zapytałem 
właścicielki sklepu właśnie ile płaci za taki pojemnik 1100 l, więc odpowiedziała mi 360 zł. 
Wydawało mi się 1100 l jak kiedyś miałem w 1100 l i płaciłem 40 zł, a tutaj jako firma 360. 
No a my tu mamy podjąć uchwałę na 580, no to kurczę jeszcze 220 zł więcej.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. 

Pani Radny, bardzo przepraszam, padła propozycja o wykreślenie tego do przerobienia 
ponownie na komisjach i bardzo bym prosił teraz o dokładnie tylko punkt § 1 § 3 wchodzi 
jako punkt § 2, a pozostały cały § 2 przerabiany jest na poszczególnych komisjach.  

Rafał Dębicki (Radny) 

O wykreślenie z uchwały? 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Z uchwały tak § 2. 

Piotr Jaros (Radny) 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu jeszcze mam tu pytanie odnośnie tego paragrafu, 
który ma zostać, czyli § 1. W porównaniu z uchwałą z 2013 roku określa się górną stawkę 
opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości z terenu gminy Sędziszów za usługi w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych w 
wysokości i teraz mam pytanie 20 zł za metr sześcienny plus VAT cz yli20 zł.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Brutto, brutto.  

Piotr Jaros (Radny) 

Ok. Dziękuję  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. 

Głosowanie: 13 głosów ZA, 1- wstrzymał się, 1- nieobecny. 

Ad. 8 

Pan Przewodniczący przedstawia projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Sędziszów. 



Pan Strzelec proszę.  

Jan Strzelec (Radny) 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Ja w sprawie odległości od 
granicy 1,5 m. Czy to jest podyktowane, że teraz można. Przedtem było nie można. Tak samo 
to dotyczy miasta i wsi? Ja się pytam, 3 m pola, które zostało nieużytkiem objęte ona na 
działce budowlanej. Czym to jest podyktowane. I komu o to chodziło? Bo byli były czasy, że 
ktoś korzystał z tego i nie było tknięcia. Jest święte 3 m i koniec. Dlaczego uzyskali teraz 
zgodę nadzoru? 

Jan Knura (Projektant) 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, Jan 
Knura, który reprezentuje pracownię urbanistyczno architektoniczną z Rybnika. Od razu 
odpowiadam na Pana pytanie. Mianowicie ustawa prawo budowlane wskazała, że w 
rozporządzeniu reguluje się kwestie dotyczące sytuowania obiektów budowlanych na działce 
budowlanej. W jednym z przepisów rozporządzenia wskazuje się, że w stosunku do granic z 
działką sąsiednią można wykonać obiekt budowlany z oknami drzwiami 4 m od granicy lub 
3 m od granicy bez okien i drzwi. Natomiast jest po następnym, wskazanie, że w granicy bądź 
1,5 m od granicy może dopuścić miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przyjęty 
dla danej gminy. Wobec tego tak takie wskazanie daje możliwość dopuszczania tak jak 
powiedziałem, u Was w miejscowym planie możliwości lokalizacji również tych obiektów w 
granicy działki, bądź 1,5 m od granicy zgodnie oczywiście z warunkami technicznymi i 
przeciwpożarowymi.  

Jan Strzelec (Radny) 

To znaczy. Ktoś występuje o takie coś? Gdzie to się urodziło, po prostu? 

Jan Knura (Projektant) 

Powiem Panu wprost, dla prawidłowego zagospodarowania działek i możliwości 
najpełniejszego wykorzystania całej infrastruktury dróg, których nie potrzebujecie budować 
jest możliwość dopuszczenia identyfikacji zabudowy. Również sama możliwość lokalizacji 
granicy działki pozwoli np. na uwolnienie możliwości lokalizacji domów na wąskich 
znacznie wąskich działkach, gdzie nie było do tej pory możliwości się dosunięcia z każdej 
strony na 4 m prawda od granicy. Wobec tego część działek, które są bardzo wąskie dodają 
dostają taką możliwość ich zagospodarowania. Wiadomo w warunkach technicznych jest 
określone inne przepisy w jaki sposób należy się lokalizować w granicy działki tak, żeby 
sąsiad mógł również zbudować. Jest to też uregulowane odrębnymi przepisami. Natomiast w 
zakresie samego planu miejscowego to tylko plan może stwierdzić czy dopuszcza lokalizację 
w granicy 1,5 m, czy po prostu w ogóle się tym nie zajmują. Powiem tak, my sporządzamy 
bardzo dużo planów miejscowych i w obecnym czasie praktycznie do każdego planu, 
dodajemy taki zapis o dopuszczaniu ze względu na to, że bardzo dużo działek zostaje w 
końcu możliwość do wykorzystania takich stosunkowo niewielkich.  

Jan Strzelec (Radny) 

Te 1,5 m, 3 m w tych sołectwach tak samo są działki wąskie. My robimy lukę 3 m dla kogo?  



Jan Knura (Projektant) 

Nie rozumiem do końca pytania. Powiem tylko tyle, że te parametry czy to 1,5 czy 3 przy 
granicy zostały wprost określone w rozporządzeniu. Gmina nie może sobie dopuścić metr 20, 
prawda? 20 cm od albo 2,5 m wskazana jest wprost. Rozporządzenie dopuszcza, wskazuje, że 
plany, które może dopuścić 1,5 m od granicy lub w granicy, bo 3 czy 4 jest już dopuszczone 
w samym rozporządzeniu.  

Wiktor Tabor (Radny) 

Korzystając tutaj z obecności. Mam takie pytanie, jeżeli studium wykonalności, 
przekształcona działka odrolniona, przekształcona na budowlaną w planie przestrzennym 
zagospodarowania jeszcze jest nie ujęta. Czy potencjalny kupiec tej działki może legalnie 
stawiać już budynek mieszkalny, niebędący rolnikiem, bo rolnicy mają przepraszam inne 
prawo.  

Jan Knura (Projektant) 

Od razu odpowiadam. Jest pytanie nie do końca do projektu, ale jak najbardziej chętnie 
odpowiem na pytanie. Studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego 
waszej gminy stanowi tylko i wyłącznie akt kierownictwa wewnętrznego czyli nie jest aktem 
prawa miejscowego, aby stało się te postanowienia studium prawem miejscowym musi zostać 
uchwalony plan miejscowy. Co istotne to dopiero na etapie planu miejscowego będzie 
kwestia czy np. dana działka uzyska zgodę na wyłączenie produkcji rolnej po to, dopiero na 
etapie planu miejscowego występuje się do ministra o możliwość przekształcenia takiej 
działki. W związku z tym wskazanie w studium nie jest, nie stanowi od razu możliwości do 
zabudowy i też nie stanowi żadnych praw fizycznych to znaczy nie powoduje, że działka jest 
bardziej wartościowa. Ona faktycznie będzie wartościowa, gdy zostanie uchwalony plan, 
który musi być zgodny z zapisami studium. Wobec tego mogę powiedzieć tyle inwestor ma 
pewność, że kiedykolwiek będzie robiony plan ta działka będzie musiała zostać przeznaczona 
pod zabudowę mieszkaniową, ponieważ studium tak wskazało, a plan musi być zgodne ze 
studium. 

Wiktor Tabor (Radny) 

Dlaczego moje pytanie, bo poprzednik Pana tutaj z Krakowa, który był zapytałem wprost 
pytanie tutaj na tej sali i powiedział mi tak może pan stawiać, bo jak przedstawiłem się jako 
potencjalny kupiec działki i tak dalej tu są świadkowie, bo ta sama rada. Powiedział mi 
ewidentnie, że może stawiać dom bez żadnych ograniczeń. Starostwo powinno wydać 
zezwolenie okazuje się, że jest to nieprawdą, że starostwo nie wydaje zezwoleń i tu będzie . 

Jan Knura (Projektant) 

Rozumiem. Ale wie Pan pana pan projektant pewnie orzecznictwem 7 sędziów albo innym 
człowiekiem, który mógłby ponadto stanowić prawo. Wobec czego tylko pan odpowiadam 
panu jak wygląda to prawnie. To nie jest tak, że ja powiedziałem tylko po prostu jak wygląda 
to prawnie. Nie byłem na spotkaniu, rozumiem że był to Pan projektant Matuszko, niestety 
niewiadomą jest rozmowa i nie wiem dlaczego się tym zasugerował. Natomiast powiem 
jeszcze, tak jak gdyby był pan uprzejmy do pani Justyny podejść i możemy przy okazji 



sprawdzić na spokojnie posesji tą działkę. Zobaczyć, jaki faktycznie jest stan prawny i 
podpowiedzieć panu jak dalej działać z tematem. Proszę bardzo, chętnie pomogę.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Bardzo proszę, czy są jeszcze pytania. Nie widzę.  

Jarosław Jaworski (Radny) 

Jeżeli tu wchodzi w rachubę 1,5 m lub w granicy czy sąsiedzi mają coś do powiedzenia w tej 
sytuacji?  

Jan Knura (Projektant) 

W tej sytuacji to nie jest tak. Kiedyś była taka instytucja zgody sąsiada ona została 
wykreślona, ponieważ nie można było ich dopuszczać państwo nie mogli dopuszczać, 
przeznaczać czegoś pod zabudowę i uzależniać tego od po prostu czy sąsiad się zgodzi. 
Wobec czego taki przepis prawny został możliwy do określenia w planie miejscowym. 
Bowiem wprost. To naturalne normalne w każdym innym planie miejscowym w mieście 
gminie takie dopuszczenie prawnie na całych obszarach. U Was nie było, bo może Projektant 
poprzedniego planu nie pomyślał o tym, żeby po prostu faktycznie się zastanowić i dać 
możliwość nie to nie jest nic powiem wprost, takiego co by powodowało, jakie ograniczenia 
działki, więc jest zawsze dodatek jest na plus dla każdego mieszkańca wiadomo, że każdy ma 
prawo ma potrzebę lokalizowania budynków granicy działki, bo przecież każdy potrzebuje 
mieć obejście wokół domu prawda i w związku z tym słusznym jest żeby te 1,5 m mogła 
każda praktycznie możliwości i 4 m i 1,5 i w granicy tak jak powiedziałem za działki, która 
będzie miała 10 m przykładowo zabudowa szeregowa. Chciałby Pan też wiedzieć, że jeżeli 
zabudowa, mówimy o zabudowie szeregowej, to są 3 budynki minimum w związku z tym one 
przynajmniej ten środkowy, będzie musiał być z obu stron granicy postawionych granicy by 
budować szeregową. Tak samo zabudowa bliźniacza też to jest element, który będzie dawał 
taką możliwość lokalizacji takiego.  

 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo, czy są jeszcze pytania. Nie widzę dziękuję.  

Wiktor Tabor (Radny) 

Jeszcze tylko jedno. A jeżeli chodzi o granice może tak przysłowiowo powiem jak w Janosiku 
moja miedza sąsiad po prostu nie będzie chciał wyrazić zgody. 

Głosowanie: 13 głosów ZA, 1- wstrzymał się, 1 – nieobecny.  

Ad. 9 

Pan Przewodniczący przedstawia projekt uchwały w sprawie zmian zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sędziszów. Czy do projektu tej uchwały są 
pytania? 



Brak pytan. 

Głosowanie:13 głosów ZA, 1 – wstrzymał się, 1 – nieobecny. 

Ad. 10 

Pani Skarbnik przedstawia projekt uchwały w sprawie WPF. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Sędziszów, proszę o podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Dziękuję bardzo. 

Głosowanie: 14 głosów ZA. Jeden nieobecny. 

Ad. 11 

Pani Skarbnik przedstawia projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Czy są pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę.  

Głosowanie:14 głosów ZA. Jeden nieobecny. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Przedstawia sprawozdanie z nadzoru właścicielskiego Zakład Usług Komunalnych Spółka z 
o.o. z siedzibą w Sędziszowie za 2019 rok. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Jakby były jakieś pytania to bardzo proszę. Nie widzę.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Przedstawia sprawozdanie z nadzoru właścicielskiego Sędziszowskiego Przedsiębiorstwa 
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. z siedzibą w Sędziszowie za 2019 rok.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. Czy będą jakieś pytania do Pana Burmistrza. Nie widzę. 

 

 



 
Ad. 12 

Wolne wnioski i dyskusja.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Panie Burmistrzu na sesji w dniu 
28 sierpnia 2020 roku planował pan spotkanie zorganizować we wrześniu w sprawie 
dobudowy osłon. Czy takie spotkanie odbyło się? 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Nie odbyło się. Za dużo było tematów. Mam nadzieję, że na początku października takie 
spotkanie się odbędzie.  

Bożena Wójcik (Radna) 

Dobrze, Panie Burmistrzu to ja będę prosiła o poinformowanie mnie o dacie takiego 
spotkania. Panie Burmistrzu jeszcze proszę o przegląd chodnika przy Armii Krajowej. Tylko 
proszę nie mówić, że to jest interpelacja, bo to jest sprawa pilna we wnioskach się znajdzie o 
przegląd chodnika przy wejściu od ulicy Dworcowej. Na samym początku jest bardzo 
zapadnięty chodnik także samochód tam nie mógł wjechać. Będzie grubsza sprawa będzie 
chodziło na pewno o kanalizację. Tylko w tej chwili proszę o zabezpieczenie tego chodnika. 
Dziękuję.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Pan Tabor, proszę. 

Wiktor Tabor (Radny) 

Panie Burmistrzu w związku z tym, że powstały takie rozbieżności pomiędzy poprzednim 
tutaj architektem a z tym, który był dzisiaj. Wtedy no nie wiem czy to moje niezrozumienie, 
ale wszyscy radni chyba słyszeli, jakie zadałem pytanie wtedy: czy mogę stawiać budynek 
powiedział, że tak. Okazało się, że nie i Panie Burmistrzu te łąki, na tych łąkach teraz jak Pan 
wie na wsiach próbują, usiłują każdy skwer zagospodarować jako budowlany. I tak prosiłbym 
o przyspieszenie tego do zmiany w planie przestrzennym zagospodarowania, bo jednak nie 
wolno bez zmiany miejscowego planu, budować. Dziękuję. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję. Pan Darek Juszczyk. 

Dariusz Juszczyk (Zastępca Przewodniczącego) 

Proszę o naprawienie chodnika, który zapadł się na wysokości stacji paliw Orlen. Dziękuję 
bardzo. 

 



Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję. Pan Jan Strzelec. 

Jan Strzelec (Radny) 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo jak można to się zwrócę do Pani 
Sekretarz jako Radnej Powiatowej w sprawie tych po prostu drzew, które rosną w pasie 
drogowym pod linią elektryczną. Nie może tak być, że niczyja sprawa jest, a prądu nie ma. 
Każdy ma jakieś obowiązki. Przecież żyjemy w XXI wieku Nie takie sprawy, żeby mogły się 
toczyć w nieskończoność. Albo z właścicielami, jak zakład energetyczny nie chce pomóc. Jak 
ma trwać ma być po prostu załatwione Pani Sekretarz. Uważam, że Pani tyle lat w 
samorządzie siedzi i jako Kurator Oświaty Pani pracowała uważam, że Pani zdoła to rozgryźć 
ten orzech. Dziękuję bardzo. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Bardzo proszę, Pan Dębicki.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Panie Burmistrzu mam takie wnioski od siebie od mieszkańców. Przypomnieć chciałem tylko, 
bo mówiłem jakiś czas temu na temat barierki przy chodniku. To jest ten chodnik, o którym 
mówiłem wcześniej, gdzie zasłaniają gałęzie lampę, na tymże chodniku na samym końcu 
mieszkańcy wnioskują, już któryś raz do mnie. Ja też zgłaszałem do Pana o taką barierkę. 
Młodzież, dzieci korzystają z tej pochylni, jaka jest w tym chodniki, jeżdżą na hulajnogach 
zdarzało się wielokrotnie, że taki młody człowiek wypadał gdzieś tam pod samochód. 
Proszono o to, żeby wstawić kawałek barierki, bądź jakieś inne rozwiązanie, które 
uniemożliwi to, żeby te dzieci robiły takie rzeczy, żeby było bezpieczniej. Druga sprawa 
Panie Burmistrzu przypominam proszę po raz kolejny o rewizję czyszczenia studzienek 
odwadniających. Nie wiem, gdzie jest jeszcze, gdzie były zrobione, gdy nie są, ale wiem, że 
na ulicy Kwiatowej. Tam poprzeczne studzienki no to tak, określając na oko 90% jest 
zapchane. Jest metr tylko dostępny dla wody reszta jest zapchane piachem. To samo na ulicy 
Leśnej. Kolejna sprawa, chciałem zapytać na jakim etapie czy w tym roku zgodnie z 
deklaracją Pana powstanie oświetlenie na ulicy Ogrodowej tak jak było zresztą w WPF. Tam 
zapisane, sprawdzałem. Wciąż nie zmieniło się czy to oświetlenie powstanie w tym roku czy 
też nie? Kolejna sprawa Panie Burmistrzu mamy jesień, generalnie problem koszenia trawy 
się skończył. Ale muszę niestety, bo mieszkańcy, którzy strasznie bombardują oto, niemniej 
jednak mają rację. Czy w końcu rozwiąże się problem koszenia trawy między Skarpą a ulicą 
Leśną? Ja wiem, że za chwilę Pan powie ten teren prywatny są problemy. Mieszkańcy nie 
oczekują od nas deklaracji, złożonych wniosków tylko efektu. I efektem jest tego, że mimo, 
że ten teren prywatny, że są problemy to od czasu do czasu uda się wywalczyć jakąś fizyczną 
obecność tam i porządkowanie tego terenu. Przez wiele lat przypomnę walczyliśmy o 
wycięcie krzewów tych krzaków i zakrzaczeń dla bezpieczeństwa dla ładnego wyglądu. 
Dzisiaj co robimy? Marnotrawimy pieniądze. Nie boję się użyć tego słowa, marnotrawimy 
pieniądze, które zostały wydane na to, bo robimy co pozwala naturze w spokoju odbudowała 
ten stan. Jeżeli my nie weźmiemy za to i muszą się znaleźć jakieś rozwiązania, żeby 
przynajmniej 2 × w roku kompleksowo ten teren czyścić, bo za chwilę z 2,3,4,5 lat będziemy 
mieć z powrotem ten sam stan, z którym walczyliśmy tyle lat. I udało się nam doprowadzić 
do tego stanu, który jest teraz. Ostatnia sprawa Panie Burmistrzu chcemy nawiązać tylko 



króciutko może być też dyskusja jeżeli mają państwo macie ochotę czy nie. Odnośnie tego co 
mówiła pani Bożena i co wspominali koledzy, a propos przychodni. Panie Burmistrzu, 
uważam, że jak najbardziej jest to w naszej gestii i powinniśmy. Co więcej, przypomnę tylko 
Panu, bo znalazłem po przerwie. Wypowiedzi tutaj Pani Minister czy tam kogokolwiek z tego 
departamentu zdrowia z naszego rządu, która mówi wyraźnie, że Narodowy Fundusz Zdrowia 
w tym roku wydał komunikat przypominający, że obowiązkiem każdej przychodni jest 
zapewnienie podstawowej opieki zdrowotnej w miejscu udzielania tej opieki od 8 do 18. Nie 
ma żadnych innych wytycznych. Ja sobie zdaję sprawę skąd to się wzięło, jak to jest, ale my 
coś musimy zrobić by poprawić stan. Także bardzo proszę nie odwlekać tej sprawy tylko 
pomóc nam, Radzie, wszyscy się musimy jakoś tutaj sprężyć. Dziękuję bardzo.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. Pan Andrzej, proszę bardzo. 

Andrzej Stępień (Radny) 

Panie Burmistrzu. W Zielonkach mieszkańcy domagają się, aby zabrać ziemię z pobocza po 
jednej stronie, po tej stronie co nie ma chodnika. I udrożnić przepusty, bo tam woda się 
zatrzymuje. I przy tej drodze to jest do Piołunki jest to droga też powiatowa to należy 
pogłębić rów. I też udrożnić przepusty, bo tam woda płynie z pól i wszystko właśnie 
wychodzi na tą główną drogę. I chciałem jeszcze przypomnieć, że do tej pory nie ma tych 
rozkładów jazdy tych busów. I w Boleścicach jakby wycinali te krzaki to, żeby tam pamiętać 
o tej drodze. Jest tam, gdzie do szkółki. Pan Burmistrz tam wie o którą to drogę tam chodzi, 
tam są też takie krzaki na rowie. Jeszcze chciałem przypomnieć Pani Sekretarz pani radnej 
Powiatowej o tej drodze tej obwodnicy. Czy były tam też podejmowane czy nie? Ja 
zgłaszałem już do Pani. Dziękuję.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo, Pan Tabor, proszę.  

Wiktor Tabor (Radny) 

Szanowni Radni. Chciałem powiadomić, że dzisiaj mamy krótkie spotkanie komisji 
drogownictwa i jutro mamy objazdową. Także jakieś wnioski itd. proszę kierować do mnie 
czy do każdego z członków komisji. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę, Pan Jakub Kubiec jeszcze.  

Radny Jakub Kubiec 

Ja mam tylko taką sugestię prośbę , bo  ta dzisiejsza uchwała, która dotyczyła podwyżki cen 
za tutaj jakieś opróżnienia bezodpływowych nieczystości ciekłych również tych opłat za 
odpady komunalne. Jak wspominałem, część Radnych i później Pan Burmistrz również, jak 
gdyby starał się odpowiedzieć. Jakby na przyszłość, jeżeli jest jakaś kalkulacja czy jest jakiś 
dokument, który jest przygotowywany przez urzędników, żeby był urzędnik, który taki 
dokument przygotowuje, podpisuje się po to, żeby mógł na nasze pytania odpowiedzieć. Nie 



ma się co dziwić, że Burmistrz nie wie do końca, skąd takie kalkulacje, ale jest przecież 
podpis osoby. Rozumiałem to jako koszty, które ponoszą osoby, które wyszły z naszego 
systemu, a raz jest to jak gdyby coś po wprowadziła ustawa. No tak, ale to zostało potem 
wykreślone. Uważam, że bardzo dobrze, że osoby, które wychodzą z systemu czyli nie mamy 
nad nimi żadnej kontroli, miały wyższe koszty nawet niż te, które są pod naszym systemem, 
mamy nad tym kontrolę, więc zasadnie będą dorzucały przez to czy to nie wiem dzikie 
wysypiska czy do innych miejsc. Więc tutaj bym zagłosował nawet za taką podwyżką, 
podobnie jak dla normalnie to przedsiębiorców czy mieszkańcy naszej gminy, którzy są, 
jakby pod naszą opieką, nazwijmy to tak.  

Dariusz Juszczyk (Zastępca Przewodniczącego) 

Bardzo byśmy prosili, żeby tak po kolei zawierać głos. Nie wszyscy naraz.  

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Proszę bardzo, Pani Sekretarz. 

Małgorzata Muzoł (Sekretarz Gminy) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja nie chcę usprawiedliwiać pracowników, ale proszę 
zrozumieć, oni dosyć rzadko biorą udział w taki fizyczny sposób żeby udzielali odpowiedzi 
na sesji. Pani Naczelnik jest na urlopie, nie chcieliśmy jej tego urlopu na dzisiejszą sesję 
przerywać. My rano z Panem Burmistrzem, z pracownikami wszystko omówiliśmy i wiemy, 
że oni mają całą dokumentację. Są przygotowani, no chyba ten stres w takiej mierze 
paraliżuje, ale proszę, nie przedłużać już. Od kolejnej sesji takie przypadki się nie zdarzą.  

Jakub Kubiec (Radny) 

Jeszcze jedna sprawa. Chciałem Was poinformować i też zaprosić do takiej współpracy. 
Udało mi się, mnie i moim partnerom w Gruzji namówić gruzińską gminę do tego, żeby 
rozpocząć proces z wymiany partnerstw między gminą Sędziszów i jedną z najpiękniejszych 
gmin regionów gruzińskich Kakheti. Wydaje mi się, że w tej, jakby inicjatorami tej tego 
ruchu byłaby młodzież i tym bardziej, ponad partyjną ponad jakimiś tam animozjami mimo 
zmian może prywatnymi współpracę, bo to naprawdę jest rzecz wartościowa, bezkosztowa, a 
myślę, że takie partnerstwo gruzińsko-polskie, które jest od wielu pokoleń może być tylko 
wzmacniane dzięki takiemu partnerstwu miast. Bardzo partnerstwo regionów. Czy taką 
współpracę, pozytywny odbiór takiej inicjatywy. Także dziękuję bardzo. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Dobrze, to ja postaram się. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Z tego 
będę już odpowiadał. Szanowni zebrani. Będzie takie spotkanie to oczywiście tutaj Pani 
Radna zostanie zaproszona. Przegląd chodnika przy Armii Krajowej. Już jutro na pewno tym 
się zajmiemy. Radny Witek Tabor: rozbieżności pomiędzy architektami. Zawsze było tak, że 
to co zapisane w studium to jest wizja. Natomiast to co można to miejscowy plan 



zagospodarowania przestrzennego. My zbieramy te wszystkie wnioski, bo tych wniosków jest 
bardzo dużo, ale ja nie wiem czy będziemy znów robić zmianę dla całego czy tylko będziemy 
mniejszymi jakimiś obszarami to robić, bo zrobienie znów zmiany miejscowego planu na 
obszar całej gminy i miasta to Nam tylko na przyszłość przysporzy kłopotów, bo będą kolejne 
wnioski mieszkańców jak ktoś nie dopatrzy, zapomni o zgłoszeniu itd. Za chwilę będzie 
chciał, żeby z terenu rolnego znowu robić mu działkę budowlaną i będzie problem. Będziemy 
chyba, musimy to przeanalizować z Panem Knurą. Procedura, wiecie ile trwa: rok, 2, 3.. 
Radny Darek Juszczyk - też wystąpimy do Zarządu Dróg Powiatowych o chodnik na 
przeciwko Orlenu. 

Radny Jan Strzelec i tutaj typowo do Pani Sekretarz jako Radnej Powiatowej. No na pewno 
my też z Naszej strony wystąpimy do jednych i do drugi. Trzeba ileś razy próbować. Za 
którymś razem może, szczególnie chodzi mi o te linie energetyczne, nie może tak być, żeby 
ciągle gdzieś tam był większy wiatr i iskrzyło i przerwy i potem bez możliwości 
dodzwonienia się.  

Radny Rafał Dębicki.. No jak to jest coś niewielkiego, będziemy się zastanawiać. I dla 
bezpieczeństwa myślę, że warto będzie to zrobić. Taka jest moja odpowiedź na dzisiaj. 
Rewizję na bieżąco, wykonuje po sołectwach w Sędziszowie, w kilku miejscach przecież to 
było robione.  

Miejsko-Gminny Ośrodek Zdrowia, przychodnie i jej działanie. No, jakby powiem tak, gdyby 
takie, jakby było prawo, że ośrodek ma wręcz obowiązek, że ośrodki mają być otwarte. 
Przecież to wystarczy jednoznacznie. Nie ma być teleporada tylko mają być przyjmowani itd. 
Od razu by to się stało. Nie wiem. Ja, oczywiście, żeby wnioskować jestem jak 
najbardziej.Wnosić, prosić. Natomiast ja mówiłem w tym sensie, że uchwała według mnie to 
może być jakaś intencyjna, opinia.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Żle mnie Pan zrozumiał, ja mówiłem właśnie o intencyjnej. 

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Proszę. My wystąpimy. Wojewoda apeluje i prosi, to dlaczego nie nakaże? My też będziemy 
apelować, my będziemy kolejną instytucją, która będzie apelować, dobrze.  

Rafał Dębicki (Radny) 

Panie Burmistrzu nie ma Pan możliwości nakładać żadnych kar na tych właścicieli i my tak 
naprawdę mamy związane ręce. Natomiast ja myślałem o znalezieniu sposobu jakiegoś 
innego. No obejścia tej sytuacji, bo udało nam się zlikwidować te krzaki. Udało nam się 
czasami kosić.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

No to teraz czekamy na to udanie, żeby Pani chciała, chociaż trochę płacić, żeby i wtedy 
będziemy mieć legitymację, takie zielone światło, że wejdziemy. Chociaż trochę. I myślę, że 
Prezes jest, będzie w kontakcie bardzo.  



Rafał Dębicki (Radny) 

No właśnie. 

No tak, tylko, że właśnie chodzi o to, Prezesie Drogi, że na końcu całej tej przepychanki są 
ludzie, którzy tam mieszkają i koszenie w październiku tej trawy. No mnie chodzi o to, że 
może znajdziemy jakiś inny sposób. Nie wiem wyślijmy, poprośmy wolontariuszy, żeby to 
skosili i im zapłaćmy.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Na prywatny teren, jak się komuś coś stanie, kto będzie odszkodowanie płacił?  

Rafał Dębicki (Radny) 

To może inaczej. Ja po prostu kupię 5 l benzyny i to skoszę. Jeżeli wtedy ktoś mnie obciąży 
to mnie, no czy to będzie rozwiązanie? Ja tylko podpowiadam sposób. No bo nie możemy 
ludzi traktować, zostawiać ich: aha my mamy problem, prawo zabrania, więc do widzenia, 
będziemy kosić w grudniu.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ja nie będę przekraczał prawa. Każdy indywidualnie jeśli chce sam odpowiadać, 
zorganizować spotkanie itd. wejść na prywatny teren. Jako instytucja publiczna ja 
odpowiadam za przestrzeganie prawa i tego nie będę robił.  

Rafał Dębicki (Radny) 

To może ogrodzić ten teren Panie Burmistrzu?  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Ale kto to ogrodzi?  

Rafał Dębicki (Radny) 

Nie no, Pan postawi ogrodzenie. Niech Pan posłucha. Niech Pan postawi ogrodzenie na 
swoim terenie. Pas przydrożny należy do gminy. I niech jej tam zarasta wtedy. Niech jej tam 
urośnie las.  

Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

No może to jakiś sposób, odgrodzić się i enklawę takiego dzikiego stanu zostawić. Może to i 
sposób, nie wiem. Tylko kolejne koszty za chwilę. 

Adam Mysiara (Przewodniczący Rady) 

Przepraszam najmocniej. Bardzo dobrze, że Pan Radny podniósł wniosek, że kupi powiedzmy 
5 l benzyny i wykosić. Ja tak zrobiłem. Tylko, że akurat nie 5 l. Może dzisiaj albo jutro będę 
kosił. 



Wacław Szarek (Burmistrz Sędziszowa) 

Będziemy się starać, bo jest kilka miejsc. Jest ten też przy Leśnej po lewej stronie, jak się tam 
głębiej jedzie - kolejny zarośnięty park. Prywatne tereny, tam nawet mamy trochę 
zagrodzone. Mamy tyle tych terenów na terenie gminy. A to tylko wola i chęć kogoś.  

Radny Andrzej Stępień -wystąpimy tylko, że będzie prawdopodobnie problem z przepustami, 
bo zgodnie z ustawą o drogach, przepusty powinien każdy właściciel utrzymywać. 

Nie ma rozkładu, przecież występowaliśmy. Wyciąć do szkółki też jak, mamy te wnioski na 
pewno to będzie wykonane. Remont obwodnicy - wielokrotnie zgłaszane. Trudno 
odpowiedzieć na dzisiaj, kiedy będzie realizowane.  

Radny Jakub Kubiec - uchwała do cen podwyżek ścieków. Szanowni Państwo. Ta uchwała 
jest zgodna z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku z 2019 roku. Mamy tych 7 czy 8 
uchwał przyjąć. Część już przyjęliśmy, część będziemy jeszcze przyjmować. To jest 
obowiązek gminy określić m.in. takie stawki dla tych osób, które się wycofały z naszego 
systemu, tak jak tutaj, a poniżej to są te dwukrotności. Myśmy tylko proponowali dwukrotnie 
większe opłaty, a można było do 4. Czy i powiem szczerze ja też tutaj, jakbyśmy siedli 
pewnie i tutaj rozmawiali na jakichś komisjach, to pewnie byśmy się zastanawiali, bo jeśli tu 
przedsiębiorcy występują, że maksymalnie wychodzi 48, po co my dajemy 60 zł itd. Te 
rzeczy i myślę, że na tych wspólnych spotkaniach to my tylko tutaj dojdziemy do 
kompromisu i niewiele te kwoty się będą różnić. A ta podwójność, bo za chwilę będziemy 
uchwalać Wysoka Rado, jak my mamy to mówię: to jest mistrzostwo świata. Nie wiem ile to 
się da utrzymać, bo są tereny, gdzie firmy normalnie odstępują od umów, które mają, bo nie 
wyrabiają się z kosztami. I za niedługo będziemy musieli uchwalić między 2x, a 4x tej kwoty 
kto nie będzie segregował. I też nie będziemy mieć wyjścia. Czegoś takiego nie było. To jest 
po raz pierwszy uchwalane. Najlepiej, tutaj jak Radny Jakub Kubiec powiedział, że w 
systemie gminy, mamy kłopoty, ludzie narzekają, ale my pilnujemy na ile się da tego 
wszystkiego. I ostatnie - współpraca z Gruzją. No ja się bardzo cieszę tutaj z tego wysiłku, 
który tutaj Radny Jakub Kubiec wkłada. Burmistrz tej miejscowości wystosował taki list 
intencyjny do Nas. Ja prosiłem Jakuba, żeby po angielsku przygotował wystąpienie w drugą 
stronę. Kulturowo  jesteśmy można powiedzieć różni, ale jednocześnie podobni. Historycznie 
mamy wiele też takich pewnych powiązań i zachód Europy znamy wzdłuż i wszerz. 
Natomiast Gruzja, myślę, że tutaj dla osób młodych, osób starszych jest to najlepszy sposób 
poznać tą kulturę, ludzi, środowisko, bo to bardzo ubogaca. Bardzo dziękuję.  

Ad. 13 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXVII sesji Rady 
Miejskiej. 
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